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  תודה מראש!!!

 

 )האם זה יכול להיות שאלה הלכתית?(כבוד הרב: רציתי לשאול מה השעה... 
בחור... ביום ששי אחד נפלתי באיזה מאחז נידח בשומרון... ואוטוטו מגיע שבת... נתנו לי איזה באחד הגלגולים שלי בתור 

בשבת אני הולך לאכול בבית אחד ולישון בבית  התקשרתי לרב ושאלתי אותו שאלה הלכתית מוכרת:דירת חדר לישון... 
ו איפה שאני ישן??? שאלה מוכרת... הרב אחר... איפה אני צריך להדליק נרות שבת??? האם להדליק איפה שאני אוכל א

 ענה מה שענה...
אני מתנצל... לא נעים לי לשאול כזו שאלה מגוחכת... אבל  חלפה שעה ושוב נאלצתי להתקשר לאותו רב בפעם השניה...

ת... קם אני פשוט נמצא פה במקום שאין כלום... אפילו לוח שנה נורמלי אין כאן... הרב צחק באדיבו מתי הדלקת נרות???
 ... יופי...  אגרוייסע ישר כח... 4..8ממקומו והלך לבדוק בלוח שנה... ומיד חזר אלי: הדלקת נרות בשעה 

כבוד הרב... אני נורא מתבייש... ממש ממש לא חלפו עשר דקות בלבד!!! ושוב... שוב מצאתי את עצמי מתקשר לרב... 
שהרב יבין... אני נמצא פה בכזה חור... שלא רק שאין פה  ש ע ה ? ? ?  מ ה   ה נעים לי... אבל יש לי שאלה אחת אחרונה... 

)בבחינת אין שני שעונים מתנבאים בסגנון לא לוח שנה ולא רב... אלא גם אין פה שעון אחד נורמלי שאני יכול לסמוך עליו!!! 

 י לא יודע מה השעה... כי אנותכל'ס... הרב אמנם אמר לי מתי הדלקת נרות.. אבל זה לא עוזר לי...  אחד...(
 ... עד כאן הסיפור...3..3הרב שוב צחק בלבביות... ועדכן אותי שהשעה 

אני מאוד אוהב את הסיפור הזה... למה?? כי יש בסיפור הזה משהו שמחדד את המחשבה... שים לב: שאלתי פה שלוש 
)סו"ס יש פה יהודי שחותר  ות מובהקות!!!שאלות הלכתישאלות!!! ואם תשים לב... בסופו של דבר שלושת השאלות האלו הם 

.. לדעת מה הוא צריך לעשות ע"פ תורה... ממילא למעשה זה לא באמת משנה אם הוא לא יודע מה כתוב בהלכה או מה כתוב בלוח או מה כתוב בשעון.
י... כך שלשלשתם יש גדר של תשובה בסופו של דבר שלושת השאלות הביאו אותי בסופו של דבר לידיעה מעשית מה אני אמור לעשות כעת כיהוד

כעת ננסה לנתח: מה ההבדל בין שלושת  אבל אתה מבין לבד שיש הבדל מהותי בין שלושת השאלות!הלכתית במידת מה( 
 אז תחשוב על זה. אל תמשיך לקרא... תנסה קודם לענות לבד.השאלות?? 

---  
 זבולון!!שבט  יששכר!!שבט  לוי!!!ההגדרה שאני מצאתי לשלושת השאלות האלו זה שבט 

לוי מייצג את התורה כמות שהיא!!! כי שפתי כהן ישמרו דעת ותורה יבקשו  את השאלה הראשונה שאלתי את לוי...
מפיהו... אם אתה רוצה לדעת את דבר התורה הכתובת היא אותו ר' חיים קנייבסקי שכל חייו דבוק בתורה... הוא יפתח 

ה' זו הלכה, בשאלה הראשונה רציתי לדעת מה דבר ה'... זה התחום של לוי!!!  לך רמב"ם או שו"ע ויגיד לך את דבר
 לשאלות בתורה הכתובת לוי... 

טוב... סיימתי עם לוי... לוי ענה לי שבתורה כתוב איפה להדליק נרות שבת ומתי... אבל תכל'ס... התורה נשארה שם 
רון... אני תכל'ס רוצה לדעת מתי להדליק נרות שבת ב........?? באופק של הר סיני... וזה עדיין לא עוזר לי לאופק של השומ

שאלה  לאהטלפון השני שהתקשרתי ושאלתי את הרב מתי הדלקת נרות... זו כבר אוהו... כאן יששכר נכנס לתמונה!! 
ירביצני.." מוריד  )מרביץ זה מלשון "בנאות דשאשל לוי...  -המרביץ תורהללוי... זו שאלה שכבר מופנית ליששכר!!! יששכר הוא 

יששכר פשוט לוקח את התורה ומתרגם אותה לשפת המעשה.. יששכר ילך ויבדוק את קוי האופק... ויחזור אלי עם  לרצפה(
מספיק!!! אבל מה נעשה שגם זה לא  )או לחילופין מה השיעור של מצה ומרור וכו'(הוראה מעשית באיזה שעה זמן הדלקת נרות... 

גם אחרי שלוי אמר לי מה כתוב בשו"ע... וגם אחרי שיששכר אמר לי מתי הדלקת נרות... לא תמיד זה מספיק!!! מה 
נעשה שאין לי שעון... עם כל הכבוד לך יששכר... אמרת לי מתי צריך להדליק נרות שבת... אבל אם אין לי שעון... מה זה 

הטלפון השלישי שהתקשרתי ושאלתי מה השעה.... כאן הרב כבר ענה לי מהמגבעת  כאן זבולון נכנס לתמונה!!!עוזר לי... 
ועל זה אני רוצה   בירור המציאות!!!!זבולון מייצג את ההרבצת תורה מסוג של   זו המשבצת של זבולון!!!של זבולון... 

הרבצת תורה שחולק מקום  זה עוד סוג של השטייגן השלישי בתורה!!!להתעכב כעת!!! צריך לדעת שבירור המציאות זה 
 לעצמו... 

מה רצון התורה בכזה וכזה מקרה... אח"כ מגיע השלב  התורה!!כמעט כל נושא הלכתי מתחלק לשלושה חלקים!! יש את 
איך מתרגמים את זה לשפת המעשה... ואז!!! מגיע החלק הסופי שזה כבר התיאום עם  ההלכתית!!!של הפרקטיקה 

שזה תפקידו של יששכר...  8..44על דרך משל פרקטיקה הלכתית זה שקבלת שבת בשעה  המציאותית!!!הפרקטיקה 
 והפרקטיקה המציאותית היא הההלו... תכוין את השעון... השעון שלך לא מכוון שזה כבר זבולון!!!  

ככה: יש אם אני רוצה ללמוד הלכות שמיטה... איזה ספרים מומלץ ללמוד? אז  הדוגמא האקטואלית ביותר: שמיטה!!!
שלושה סוגי ספרים: יש דרך אמונה!! ויש הלכות שביעית של דגל ירושלים!! ויש להתעדכן מבית המדרש בהתיישבות 

ספר דרך אמונה זה ספר של לוי!!! ספר שנצמד לדבר ה'!!  מה ההבדל בין שלושת הסגנונות האלו??וקרן המעשרות וכו'...  
ות מעשיות מה עושים עם השאריות של האבטיח של שביעית... גם אם זה יהיה מוזכר שם... זה יהיה )אל תצפה בספר דרך אמונה שהוא יפרט לך הלכ

לא ספר  מוזכר יחד עם עלי הלוף השוטה ועלי הדנדנה... השאלות הכי אקטואליות בדורנו וחבילי תלתן ופול המצרי יקבלו תשומת לב שווה... כי פה זה

ואילו הספר המנוקד של הלכות שביעית דגל ירושלים שמתאים לכל  אך של שטייגן תורה..(הלכתי... זה ספר שנצמד לדבר ה'... שפר
זה כבר להוריד את דבר ה' לפרקטיקה של גוגואים ושזיפים... ואילו בית המדרש  שבט יששכר...הגילאים זה כבר 

ירור המציאות... האם להתיישבות... זה כבר שלב אחד נוסף!! זה כבר לא רק פרקטיקה הלכתית... אלא השלב של ב
הישובים לוטן ופארן זה ערבה צפונית או דרומית? זה כבר לא שייך לרמב"ם וגם לא להלכות שביעית.. זה בעיקר שייך 

 בגיליון זה... 8-3ההמשך בעמוד לבירור המציאות .זה כבר התחום של זבולון!   
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 תורה, היכן היא?? לאיפה היא נעלמה יום אחרי מתן תורה??
בימים אלו נערכים חיפושים נרחבים אחר התורה הקדושה... יום לאחר חג השבועות הגיע פניה 

הקדושה שהלכה לאיבוד... כן.. לא  דחופה במכשירי הקשר של מתנדבי הצלה וזק"א אודות התורה
פחות ולא יותר... חפשו אותה בכל המקומות האפשריים ולא מצאו אותה... אלפי מתנדבים יצאו 
כעת לחורשות... לחופים... ליערות... לשדות... תרים ומחפשים אחר התורה שבחג השבועות יצאה 

 מביתה ומאז נעלמו עקבותיה... 
יב"ל: בשעה שירד משה מלפני הקב"ה בא שטן ואמר לפניו: רבונו של עולם: אמר רכן... זו גמרא מפורשת: 

תורה היכן היא?? אמר לו: נתתיה לארץ, הלך אצל ארץ, אמר לה: תורה היכן היא? אמרה לו: אלוקים הבין 
 דרכה... הלך אצל ים, אמר לו: אין עמדי, הלך אצל תהום, אמר לו: אין בי... חזר ואמר לפני הקב"ה: חיפשתי

 בכל הארץ ולא מצאתיה...
בקיצור: נישט פשוט!!!! השטן הפך את כל העולם... לא השאיר אבן על אבן... הוא חיפש 
בקדחתנות את התורה ולא מוצא... תקשיב: אם השטן מחפש את התורה ולא מוצא... סימן 

מין שר שהתורה באמת נאבדה... אפילו "אמר רבי בנימין" לא עזר כאן... )גם הסגולה של ר' בני
 כנראה לא הייתה עוזרת כאן.. בעצם אולי כן...( 

מה הפשט במימרא הזו?? כולנו מבינים שטמון כאן משהו? וכי התורה נאבדת?? וכי השטן מחפש 
 את התורה ולא מוצא אותה??? מה מסתתר פה בפנימיות העניין??

 הביאור בזה הוא כך:
ה... היה מעמד נורא הוד... עם ישראל הגיעו במתן תורה היה קולות וברקים וענן כבד... מה לא הי

 וזהו!! הסתיים המעמד!!למדרגה נשגבה... פסקה זוהמתם... 
ברגע שהסתיים המעמד... באותו רגע כאילו לא היה כלום... עסקים כרגיל... אפילו חול המועד לא 

ו חג... אבל היה... אפילו אסרו חג לא היה... יש חסידויות שעוד נוהגים ללכת עם שטריימל באסר
דור דעה גם את המנהג הזה לא נהגו... כמה שעות לאחר מתן תורה... חוזרים לשגרה של קיץ... 
כאילו לא היה פה כלום... השטן מגיע לעולם ביום שאחרי מתן תורה... מצפה לנשום את האוירה... 

וכלום!!!   מצפה לראות איזה עקבות... לראות את השאריות שנשארו מהאירוע שהיה פה אתמול...
יום למחרת עסקים כרגיל... כאילו לא היה פה כלום אתמול...  השטן לא מבין... עד אתמול התורה 

בשמים היא תפסה מקום מאוד מאוד נכבד!!! ואהיה אצלו אמון... ואהיה  -הייתה בשמים... ושם
מרגישים אצלו שעשועים בכל יום משחקת לפניו תמיד... והנה היא רק ירדה לארץ... פתאום לא 

אותה... היא לא תופסת מקום... לא רואים את התורה.. אני מחפש איפה היא נמצאת ואני לא רואה 
שום דבר שהשתנה... הים נשאר כרגיל... לא נראה שהגלים יותר גבוהים מהרגיל... התהום נשארה 

 באותו גובה... הארץ נשארה אותו דבר... מה קורה פה? איפה התורה המדוברת?
 ר??? כן... התורה זה משהו שכל כולו בכח!!! לא בפועל!!!!!ומה התבר

 התורה היא כמו מיליון דולר שטרות של מזומנים!!!!
מיליון דולר של שטרות מזומנים זה המתנה הכי נכספת... אבל ברגע שאתה מקבל אותה בידיים... 

 ברגע שיש לך בידיים תיק עם כ"כ הרבה שטרות... משהו משתנה אצלך בפועל?? 
כן... עם הכסף הזה אפשר לבנות עולם ומלואו... אפשר לטפל בכל  כח!!-שום דבר!!! כסף זה נטו ב

החורים בשיניים... אפשר למלאות את כל המקרר... ואפשר לסגור את כל החובות... ואפשר לשמח 
 כל זה אבל רק אפשר!!!!הרבה הרבה יותר מסכנים... בקיצור: אפשר לעשות עם זה המון דברים... 

בכח!!! אם בטפשותך אתה תחליט להשאיר את כל השטרות האלו בתוך התיק ולא להשתמש 
בהם... אז לא זז אצלך כלום!! נשארת עני ואביון אותו דבר בדיוק כמו לפני שקבלת את הכסף... 
החורים בשיניים נשארו... המקרר נשאר ריק... החובות ממשיכים לתפוח... ומרבה תורה עדיין זקוק 

 ... ואתה מחזיק מיליון דולר בכיס וזה לא עוזר לאף אחד...לתרומות
--- 

 זה בדיוק מה שקורה עם התורה ביום שאחרי חג השבועות..
קבלנו מתנה!! קבלנו כח עצום!! קבלנו אפשרות בלתי נדלית!! כי טוב סחרה מכל סחורה! כל אחד 

 מאיתנו מחזיק בידיים שלו תיק עם הרבה יותר ממיליון דולר... 
 !! השמחה עדיין מוקדמת... זה עדיין לא הופך אותך למאושר... אבל

כי בשביל להתעשר מהתורה צריך לפתוח את המזוודה ולהתחיל ליישם בפועל... להתחיל  ולמה???
לעסוק בה... להתחיל להכניס אותה לתוך העצמות... אם לא נעשה את זה!! אם תשאיר את התורה 

תחיל ליישם אותה... לא יזוז אצלך כלום... ועד כדי כך... בתוך המזוודה של חג השבועות ולא נ
שהשטן מסתובב ברחוב החרדי ושואל: שמעתי שיש פה איזה מיליארדר אחד... שהקב"ה העביר 
לו לחשבון תורה שהיא יותר מאלפי זהב וכסף... האם אתם יודעים איפה הוא גר?? כולם מושכים 

ולם פה עניים... אף אחד פה לא מיליונר... כן... הבן אדם בכתפיים... לא יודע... הכל פה עמידר... כ
השאיר את התורה בחשבון בנק... שוכב לו בפוטנציאל אלפי זהב וכסף והוא החליט לא להגשים 

 אותם... 
--- 

ר' ייד: אפילו השטן המום ממך... הוא יודע שקבלת העברה לחשבון של אלפי זהב וכסף והחלטת 
תנה בחג השבועות... לך... תפדה את הצ'ק... לך תוציא את זה להישא שואב מים... קבלת מ

 מהחשבון... קום!!! קום על רגלך ותתחיל לעשות עם זה משהו... 
לכל אחד מאיתנו יש מה לעשות עם התורה... יש אחד שצריך להתחיל לחיות חיי תורה... לחיות 

תי ורוצה שאני אהיה איתו... כמו יהודי שמבין שעיקר החיים זה להיות מרומם ולהבין שה' פה אי
חיי תורה זה לחיות חיי ערכים עם תכלית... להבין שהכל פה הרבה יותר גדול ממה שאני חושב... 
שום דבר לא נגמר בביוב... ממתן תורה ואילך יהודי זה מתג שעובד!! אתה לוחץ וזה מפעיל... אם 

 אתה עושה שטויות אתה מחריב עולמות... 
... הקב"ה מסתכל עלינו ותולה בנו תקוות... אנחנו יכולים לנטוע שמים כל פעולה שלנו נחשבת

וליסוד ארץ... לחיות חיי תורה זה להפסיק לבזבז את הזמן לשטן... להפסיק לתת לטכנולוגיה 
לנהל אותי... להבין שאני צריך לעשות משהו עם עצמי... לא באתי לחמם את הכסא... ה' רוצה 

?? לא יודע... לא משנה כעת מה... אבל לא לשרוף את הזמן... העולם אותי באיזשהו מקום... איפה
 החיים תפקיד!!!לי יש משמעות בחיים!!! איך הרב אורי זוהר קרא לספרו?? -קיבל משמעות ו
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פרקטיקה תורנית מול הפרקטיקה 
 המציאותית...

כבר נכתב כאן בגיליון כמה פעמים יששכר וזבולון 
רה הם תאומים זהים!!! זה לא שיששכר לומד תו

וזבולון הוא הבעלבת שמביא את הכסף... ההבדל 
ביניהם הוא הרבה יותר דק ועדין... הם כמו שתי 
רגלים שאחד צריך את השני... שניהם משמשים 
בתור רגלים של לוי!!! שניהם מתרגמים ומרביצים 
ומקרקעים את התורה של לוי לשפת הפרקטיקה 
המעשית... כל ההבדל ביניהם שיששכר דואג 

מתי הדלקת נרות... ואילו זבולון כביכול לעדכן 
מכוין לנו את השעון... יששכר מגיע מהזוית של 

ואילו זבולון מגיע מהזוית  הפרקטיקה ההלכתית!!
  הפרקטיקה המציאותית!!!של 

ואת שתי הפרקטיקות האלו חייבים!!! אני חושב 
שהדוגמא משתי השאלות ששאלתי... מתי 

מחיש את הדלקת נרות ומה השעה זה מאוד מ
השילוב המנצח בין שתי סוגי הפרקטיקות 

יושב המו"צ של השכונה  עוד דוגמא:הנדרשות... 
בעשי"ת ואנשים מתקשרים בזה אחר זה לשאול 
האם הם צריכים לצום או לא?? הרב מצידו יודע 
לענות את התשובות... אבל חסר לו נתונים 
רפואיים מוגדרים!!! חסר כאן בירור מציאות 

ת לצורך ההכרעה ההלכתית... כאן שהיא הכרחי
זבולון זה האיש זבולון התורן נכנס לתמונה... 

אבל לא סתם איש מקצוע... זבולון יכול  מקצוע!!!
להיות תלמיד חכם שעושה המון שטייגן בתורה... 
רק השטייגן שלו נמצא במחוזות אחרים לגמרי... 

מה כתוב בתורה... הוא יותר -הוא פחות מתעסק ב
וף ולאגור נתונים נחוצים מול רצון עסוק בלאס

לנו מהגמ' זה רבינו והדוגמא הכי מוכרת התורה!!! 
הגדול רב שישן במשך י"ב חודש ברפת בקר... 
בשביל מה?? בשביל להבחין בין מום קבוע למום 
עובר..  כעת שים לב: לפני שנה רב ישב בבית 
המדרש ולמד תורת כהנים ודרש את הפסוק 

חרוץ או ילפת..." והוא ישב "עוורת או שבור או 
ולמד במתיקות ובעריבות ובעיון את כל מסכת 
בכורות... את כל הע' מומין שיש בבהמה... ואחרי 
שהוא סיים מסכת בכורות... הוא הלך לעשות 
שימוש מעשי ברפת... כעת שים לב: בשתי 

גם בבית המדרש!!! המקומות הוא עשה שטייגן!!! 
הבדל בין השטייגן רק מה בכל זאת ה וגם ברפת!!!

בבית מדרש של הבית מדרש לשטייגן של הרפת?? 
בתורת כהנים זה היה  זה היה בחינת לוי ויששכר!!

לוי... במסכת בכורות זה כבר היה השלב של 
אבל ברפת ? ! ? יששכר )יותר פרטני ומתורגם...( 

ברפת הוא  ברפת זה כבר שטייגן נוסח זבולון!!
עיקר עמד מול פחות עמד מול התורה... הוא ב

הפרות ומול הסנוורין והתבלול ובירור המציאות 
שיש לה השלכה ישירה בתורה!!! זה כבר התחום 
של זבולון!!! זבולון יצא לפרגמטיא ויביא לנו את 
המציאות לכאן... הוא יופיע עם הנתונים 
ליששכר... ועל פי הנתונים יששכר ידע להגיד מה 

 ההלכה...

פוגש אותנו בנקודת ואיפה השילוב המנצח הזה 
 חיכוך דומיננטית?? 

מול האינטרנט!!! אם תשאל את לוי מה הוא אומר 
על אינטרנט?? הוא יגיד לך: אסור!! ולמה?? כי זה 
נגד רצון ה' וזה אביזרייהו דעריות... אחר שלוי סיים 
את דברו... כעת יששכר נכנס לתמונה... ויששכר 

ות... תפקידו להרביץ תורה ולהתאים אותה למציא
יששכר ער לכל מיני צרכים שקיימים היום וכל מיני 
מצבים שיוצאים מן הכלל... ויששכר מנסה בכל כוחו 
להתאים לכל אחד את החסימה או החשיפה 

)במאמר זה אני פחות מתמקד שמתאימה לו ע"פ תורה... 

 בהבדל שבין לוי ליששכר... יותר בהבדל שבין יששכר לזבולון(
ששכר לא יכול לעבוד לבד... אבל זה לא מספיק!! י

יששכר חייב פה מישהו נוסף!!! הוא חייב את 
לזבולון יש את המידע ואיפליקציה מה יש זבולון... 

בכל מכשיר... מה המעלות והחסרונות של כל 
חסימה ואיך אפשר לפרוץ אותה.. ויש שיתוף פעולה 
מלא בין יששכר לזבולון.... זבולון מביא את הנתונים 

מציאות... ויששכר על פי הנתונים יודע של בירור ה
לפסוק ולהגיד מה התכוין לוי כשהוא אמר אסור או 

 מותר.... 

--- 

וכאן מגיע הברררוך הגדול שלנו!!! אנחנו משום מה 
מתקשים לעכל את השיתוף פעולה המשולש 

 והמבורך הזה של לוי יששכר לזבולון... 

ידי והנה... לדוגמא במאבק נגד האינטרנט זה מגיע ל
ביטוי... הרי מהו אחד מהטענות הכי מוכרות בקרב 
אלו שמצפצפים על הרבנים וממשיכים להחזיק 

 אינטרנט לא חסום...  הרי הרבנים אמרו שאסור...? 

נו... מה התשובה הכי מוכרת?? נו... באמת... בינינו... 
מה הרבנים מבינים באינטרנט... זו תשובה כ"כ 

י בינינו... היא גם כחזקה!!! היא כ"כ משכנעת... 
הרבנים באמת לא מכירים את האינטרנט!!!  נכונה...

ואני אומר לך מידיעה: הרבנים באמת לא יודעים 
)הם כן מכירים יותר מידי טוב את איך נראה גוגל וגי'מל... 

הנזקים האיומים של זה... אבל היכרות מקרוב מול הטכנולוגיה 

ודעים לשלוח תשכח מזה... רבנים לא י ברור שאין להם(
וואצפ...  לא!! הם לא יודעים!! ואוי ואבוי אם הם היו 
יודעים!!!  מה תרצה... שגם הרבנים יחיו בתוך 
הבוץ??? ברור שהרבנים לא נמצאים בנושא הזה 
בכלל... וזו גאוותנו ובעיקר תקוותנו... שהותר לנו ה' 
שריד כמעט ויש לנו לכה"פ רבנים שהתורה היא זו 

 אותם...   שוטףא דור המבול אותם ול שופטתש

נו... אבל אם ככה... אז באמת מה אתה רוצה מהחיים 
מה אתה מנפנף לי עם הרבנים ואומר לי  שלי??

שהרבנים אמרו שאסור... הרי אתה בעצמך מודה 
שהם בעצמם לא לגמרי מכירים את זה? אז איך הם 
יכול להגיד לי הוראות בתחומים שהם בכלל לא 

 מכירים מקרוב??? 

)אז כאן מגיע נו.. מה התשובה על הטענה הזו???  

החכמולוג התורן... )אגב: עד לא מכבר זה היה אני( ומתחיל 
להוכיח לך אש וגפרית שהרבנים כן מבינים בכל נפתולי 
האינטרנט... הם מכירים את כל הלכלוך מקרוב... ואל תגיד שהם 

כיר איך לא יודעים... וזה לא מדויק... כי רב אמיתי לא באמת מ
נראה אינטרנט... ואני מאחל לך שלפחות הרב שלך יהיה כזה...( 

שבדיוק בשביל זה יש ליששכר שותף  התשובה היא:
גמור שקוראים לו זבולון!!! זבולון אחראי להביא 
ליששכר את הנתונים כמות שהם!!! ויש ביניהם 
נאמנות ואימון מוחלט...  מצד אחד יששכר סומך 

ן... ומצד שני זבולון מצידו לא על הנתונים של זבולו
מערב את השיקולים שלו... הוא מעביר את הנתונים 
בטהרתם ליששכר... וכעת יששכר יכריע!!! כן... לכל 
רב יש את הזבולון שלו!! את הבן תורה המקצועי 
שהוא איש סודו ונאמן עליו ואליו... שהוא לשם 
 שינוי כן מבין בדברים האלו... והוא מעמיד לפני הרב

 את הנתונים... ועל פי זה הרב מכריע...

ברגע שמבינים את החוט המשולש הזה... כל הפזל 
 מושלם!!!

לוי יודע מה כתוב בתורה!!! והוא יודע שכל דבר 
)ואכמ"ל שיש בו ערוות דבר זה יהרג ואל יעבור ודי... 

לוי מציב את איך שדווקא הוא מזהה את האסון לפני כולם...( 
יא שצריך להיזהר מכל הדעת תורה כמות שה

חשיפה זרה... וזהו... כאן יששכר נכנס לתמונה וכבר 
יודע להגיש איזושהי נוסחה שאם תהיה חסימה 
כזו... וחשיפה כזו... זה יכול להיות בסדר לכך וכך 
אנשים... ותכל'ס... מי ידע לבצע את זה בפועל?? מי 
יציג לפני יששכר את הנתונים המדויקים... וידע 

ששכר איזה מכשירים הצלחנו להכשיר להגיד לי
  ובאיזה אופנים זה מותר?? זה כבר זבולון!!!

ואנחנו צריכים את זבולון!!! הוא בורג מאוד דומיננטי 
 במסירת התורה.. 

לא לחינם חודש סיון הוא חודש של שבט זבולון!! 
הר סיני!!! את הקיבוע  מרגלותזבולון מייצג את 

 ... הסופי סופי בפרקטיקה של החיים

כשלא מכירים בזבולון... ודואגים לגרש אותו מהזירה של יששכר.. 
התוצאה היא שאתה מצפה מיששכר שיעשה מה שזבולון אמור 
לעשות... ותכל'ס... יששכר לא יכול ולא צריך לעשות את זה... 
וכשהוא נותן לזבולון לעשות בשבילו את זה... אתה מגיב בחוסר 

   אימון מופגן...(

--- 

לא רק זה... התפקיד של זבולון הוא נרחב  אבל זה
יותר... אני יכול לומר בנימה אישית... אני באופן 
אישי לא מסתדר עם סוג השטייגן של זבולון... 
היתה תקופה שלמדתי הלכות שבת ממש בעיון... 
אם היית בוחן אותי... יתכן שהייתי יכול להגיד לך 

ל כל זה עד השלב שאיפה כל דבר כתוב במ"ב... 
ברגע שזה מגיע לשאלה הלכתית  הפרקטיקה!!!

מעשית במלאכת בונה או האם שמים את הפלטה 
על הסיר או סיר על פלטה?? פה אני נאלם דום!!! 
בחלק הפרקטי אני חלש מאוד!!! עד כדי משבר... 
)אתה מכיר את האנשים האלו שבערך פעם בשבועיים ניגשים 

?? אז זהו... אני לשאול את הרב את אותה שאלה פחות או יותר
מהסוג הזה... כל קיץ מחדש אני אעיין בארחות שבת איך 
 מורידים את הגרעינים של המילון באופן שלא יהיה בורר...(

לעומת זאת יש לי חברים שהם ההיפך הגמור!!! 
בשניה שמתחילים לדבר פרקטיקה... העיניים 
שלהם נדלקות... זה בן אדם שיש לו חוש טכני... הוא 

ך שניה את ההגדרות הפרקטיות ויודע מבין תו
לחשבן לבד כל משחק לגו וכל פריט האם יש בו 
מכה בפטיש ולאיזה מוקצה הוא מסווג... פעם הייתי 
לוקח את זה ללב!!! כי סו"ס כמה שלמדתי 
והשקעתי בהלכות שבת... בסופו של דבר כל שאלה 
שמתעוררת לי אני רץ לפתוח ספרים ומסתכל 

מו בדפי זהב וקורא מתוך הספר ב"תוכן העניינים" כ
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מה ההלכה... זו הרגשה דפוקה!!! מה... למדתי 
מסכת שביעית... למדתי הלכות שמיטה ויובל עם 
דרך אמונה... ואחרי כל זה... ברגע שיש לי שאלה 
מעשית אני רץ להלכות שביעית המנוקד של דגל 

 ירושלים?? אז פעם זה הפריע לי...

.. מצאתי את עד שיום אחד הבנתי את עצמי.
המיקום שלי בסידור המדפים!! אני יששכר... אני 
דווקא יחסית כן טוב בפרקטיקה... אבל בפרקטיקה 

לעומת זאת  פרקטיקה מציאותית!!!תורנית!!! לא 
חבר שלי יכול למסור שיעור של ארבע שעות על 
מקווה ריין ועל מערכות הפעלה אוטומטיות לגבי 

כונות גילוח שבת... ובירור המציאות לגבי המ
והסכין וחישוב תקופות ואל תשאל... ותוך חמש 
דקות אני מאבד קשב... ובאופן כללי סתם ככה... 
בכל מה שנוגע מערכות השגחה ופיקוח הלכתי 
הגעתי למסקנה שהשיח בנושאים האלו זה סוג 
מסוים של אידיש... למה אני קורא לזה אידיש? כי 

האלו...  כל פעם שאני רואה שמדברים על הנושאים
אני רואה שיש כאלו שהנושא הזה פשוט מרתק 
אותם... העיניים שלהם פתוחות לרווחה... ואילו אני 
פשוט לא מצליח אפילו להבין את המשפטים 
הארוכים והמערכתיים האלו... אני מרגיש כמו הילד 
הזה שמדברים לידו "דברים של מבוגרים..." 

 בקיצור: לאן אני חותר???

 ה אז תהיה כזה!!! תאהב את זה!!!שאם אתה כן כז 
אם אתה אחד שמתחבר לשטייגן מהסוג של בירור 

זה שטייגן!! זה שטייגן המציאות... אז תלך על זה... 
רבינו רב ידע להשקיע בשניהם  של תורה לכל דבר...

גם יחד... הוא גם ידע ללמוד בעיון תורת כהנים 
בדיבורא דבעל מום וגם ידע להסתובב י"ב חודש 

 בירור המציאות!!!! ת בקר בשביל ברפ

לא כל אחד טוב בזה... יש כאלו שחלשים בזה... 
והחכמה הגדולה זה שכל אחד יזהה את החלק 
החזק שלו בתורה!! ואני יודע שהמשפטים האלו 
הם חידוש בשבילך... כי אתה מצידך בטוח שבמה 

)מק"ו... אם אני יותר טוב שאתה חזק כולם חזקים... 

ה בקרוב ממש למעשה... אז בטח שבמה שגם ממך במדור הלכ
אתה חזק... אני גם חזק... אז זהו שלא!!! קח בחשבון שהחוש 

  הטכני שלך הוא דבר נצרך ויש מחסור בו(

--- 

המסר הזה הוא חשוב... ולצערי הרב הוא כבר לא 
נכתב בספר שחיברתי על לימוד התורה... לא 

 הספקתי להכניס אותו...

מסתובבים בינינו הרבה  !אבל זה חשוב מאוד!!
מאוד בני תורה שלא מספיק מרוצים מעצמם... לא 
מספיק מרגישים שממצים את עצמם.... והדבר 
היחיד שמפריד ביניהם לבין החלק שלהם בתורה... 
זה בסה"כ זיהוי!!! זיהוי עצמי!! זיהוי לאיזה חלק 

 בתורה אני הכי מתחבר... 

ונות אנחנו נמצאים מה נעשה שבדור שלנו שיש כ"כ הרבה ניסי
במלחמת עולם רוחנית... ולכן אין ברירה אלא להכניס את 
היהודים לתוך גטו!! אין ברירה... גטו זו הדרך היחידה שהיהודי 
שרד את כל הפוגרומים והמלחמות... אז אמנם הגטו שלנו לא 
מתבטא כמו פעם בגדרות תיל ובמחסור במזון ותרופות... אבל 

ה שכולנו גדלנו על שטאנץ מסוים... הגטו שלנו כן מתבטא בז
ויש דרך מסוימת בלימוד ובעבודת ה' וזהו!!! זה מה שיש... ויש 
הרבה שצפוף להם בגטו הזה... כי סו"ס לכל אחד יש חלק אחר 
בתורה... לכל אחד יש רחוב אחר ושביל אחר בחלקו בתורה 
ותכל'ס... לא סיפקו לנו את זה... כי נאלצנו בשלב ההתחלתי 

בגטו ובגטו יש רק שני רחובות ראשיים וזהו... אבל אנא... אם  להיות
יום אחד התבגרת ובלאו הכי יצאת לעולם הגדול... וכבר לא צריך 

  לשמור אותך בכח בתוך הגטו...

ההלו תפתח ראש... תפנים שיש עוד חלקים שונים 
בתורה... שאם עדיין לא מצאת את עצמך בלימוד יתכן 

לק הפרטני שלך בתורה...  שעדיין לא זיהית את הח
והנה... כעת במאמר הזה התמקדתי בעוד סוג של 

זבולון זה תחום בתורה מתוך רשימה ארוכה נוספת... 
אחת מהדוגמאות של שטייגן בתורה שהיום כמעט ולא 

זבולון זו דוגמא ממש  נותנים לזה שום ביטוי!!!
חריפה... כי בדור שלנו אוטומטית זבולון זה בעלבת... 

הו שלא... אני מכיר עשרות תלמידי חכמים אז ז
מופלגים שנקודת הפתיחה שלהם התחילה דווקא 

החיבור הראשוני שלהם לתורה התחיל  מחוש טכני!!
מאיזה משיכה לנושא של עירובין או מקוואות. דווקא 
מהזוית הפרקטית. דרך שם הוא פתח את הסוגיות 
ממקום של סקרנות גרידא וכתב על זה ממש בטעות 

)הוא לא התכוין לתשובה הלכתית... הוא ובה הלכתית... תש

התכוין לכתוב תגובה או משא ומתן למישהו כדי להוכיח לו 
שההשערה שלו לא מדויקת... אל תשאל אותי... כבר סיכמנו ש"זה 

ומכאן ואילך זה כבר  דברים של מבוגרים... ומכאן זה התגלגל... 
עלולה להגיע לכל  כדור שלג... ההתעסקות הזו ממכרת ואיכשהו

או לחילופין מו"צ שכל  מקצוע בתורה... והלוואי...(
הבקיאות של ביו"ד התחילה משימוש הלכתי בנושא 
שהוא התעניין בו... ואז בטעות הוא מצא את עצמו 
עמוק בפנים באל חזור... בא נגיד ככה: נניח שאני 
טיפוס קצת קנאי והצליחו לעורר אותי על כל מיני 

ב בית הדין הרבני... תאר לעצמך פולמוסים סבי
שהכנסתי להיכנס לעובי הקורה כמעט משיקולי 
פשקוילים.. ועל הדרך רכשתי בקיאות נרחבת בכל 
הנושא של טיב גיטין וקידושין... וגיור... ומסורבי גט... 
וגט מדין זכין לחולה צמח... תאר לעצמך שכתבתי על 
זה שטיקל תורה של עשרה עמודים... וכמובן זה 
התחיל אצלי בעיקר משיקולים של אוי אוי נגד 

 המדינה... נו... אז מה...  

על הדרך ממש בטעות רכשתי ידע נרחב בסוגיות 
החמורות שביבמות כתובות וגיטין...?? מה רע בזה?? 
מה... התעניינות בתורה זה יכול להיות רק כביש חד 
סטרי שאפשר להגיע אליו רק דרך גמ' טור שו"ע.? אי 

הגיע לזה גם מהכיוון ההפוך? ושוב: אני לא אפשר ל
מדבר על לכתחילה... ברור שלכתחילה אנחנו 
ממליצים על יששכר באוהליך יותר מזבולון בצאתך... 
אבל בשביל זה מאמר זה נכתב בשבוע שלא כ"כ מגיע 
לישיבות... אני מדבר על מי שפחות מוצא את עצמו 
בבית המדרש הקלאסי... ויש לך כבר מרץ... 

פולמוסים הלכתיים זה משהו שמתסיס אותך וגורם ו
לך להיכנס לעובי הקורה. אז לך על זה.. מה אתה 

 מחכה?  

ובינינו... אצל החרדים אף פעם לא משעמם... כל  
כמה זמן מתעורר  פולמוס ציבורי סביב נושא הלכתי... 
אם זה קבורה בקומות ואם זה זריקות בעופות... 

"כ טורחים לברר בחשש ומשום מה קוי הנייעס לא כ
האם זה נוגע אליהם.. הם מזהים טרף קל ומיד 
מתחילים לבחוש בקלחת ולהבעיר את השטח... 
נכון?? אז לצורך העניין תהיה גם אתה פוליטיקאי 
תורני... אם יש לך את החוש הטכני הזה שאוהב 
לבחוש בפולמוס הלכתי ולמצות אותו מבחינה 

להיגרר ולהיסחף  הלכתית... תכנס לזה... אתה עלול
לנושא זה ולעוד כמה נושאים ויום אחד למצא את 

)ושוב: עצמך תלמיד חכם ממש בטעות... והלוואי שכך. 

נא לא לאבד את הפורפורציות... אני מדבר על אופי מאוד מסוים... 

שהדרך היחידה שלי לזהות אותו... זה שאני לא כ"כ מסתדר 
זה מוכר מהירחונים אגב: הסגנון ה עם הבירור ההלכתי שלו...

המפורסמים של קרלין... תמיד תמצא שם איזה נושא הלכתי 
 מהזוית היותר מקצועית( 

---- 

ועוד דוגמא אחת אחרונה שמאפיינת את 
חלוקת העבודה בין לוי יששכר זבולון... 
התחום של הטיפול הנפשי המקצועי!!!! 
היום הנושא  תעסוקה נכבד מאוד של 

וגי... טיפול רגשי... וכן הנחיית הורים... יעוץ ז
הלאה וכן הלאה... וצריך את זה!! חייבים את 
זה!!! אלא שכאן שוב מתחיל הקצר והנתק 

 אחד מן השתים:שגובה מחירים עצובים... 
או שהמטפל הרגשי הצליח מעל ומעבר... 
ואותו צעיר שאף אחד מהרבנים לא הצליח 
איתו... הרי ברגע שהמטפל הרגשי נכנס 

וך כמה מפגשים פנים חדשות לתמונה... ת
באו לכאן... ואז המטפל הרגשי "עף על 
עצמו" ומסיק מסקנות שעזוב אותך... 
הרבנים היום אובדי עצות... הם לא מצליחים 
לטפל בשורש הבעיה... בקיצור: במילים 
אחרות: "מאי אהני לן רבנן..." קוב"ה שומע 
את ביזיון התורה ושותק... ואז יום אחד בהיר 

וצץ לנו בפרצוף ומתברר שהמנחת זה מתפ
הורים עשתה נזקים איומים... ומתגלים כל 
מיני שמועות אודות היועץ הזוגי... ואז 
בבבום!!!! פתאום אני מקבל רגלים קרות... 
לא... עזוב אותי... אני חוזר הבייתה... לא 
רוצה אנשי מקצוע... אני חוזר להתייעץ עם 

רב... והרב אני הולך לדעת תורה ותו לא... ואז 
בכבודו ובעצמו שולח אותך ליעוץ זוגי או לטיפול 
רגשי...  מה הפשט בזה? האיש מקצוע זה 
זבולון... הוא עושה עבודה מצוינת רק בתנאי 
שהוא מסונכרן און ליין עם יששכר... יש ביניהם 
שיתוף פעולה מלא..  כן... לזבולון יש מה להציע... 

ר בו... אבל הוא נותן מענה מקצועי שיששכר נעז
בסופו של דבר יששכר זה הדעת תורה וזבולון 
מכבד את זה בעיניים עצומות... כשיש ביניהם 
תיאום מלא כל העם הזה על מקומו יבא בשלום.. 
אבל ברגע שאין ביניהם תיאום... זבולון חש 
מעצמו איש מקצוע שמבין יותר מהרבנים... זה 

)ועיין ערך כל האנשים מתפוצץ אח"כ בפרצוף 

ומאידך יששכר  שמחליפים שיטות טיפול כמו גרביים...(
מאוד מכבד את האיש מקצוע... יששכר מאוד 
מתחשב באבחון המקצועי... ומאוד חשוב לו 
לקבל חוות דעת מקצועית... אבל שזה מתואם 

)לך תדבר לקיר... מה שבטוח.. אם  עם דעת תורה!!!
אתה מאוכזב מאיזה טיפול אל תלך למטפל השני... 

כן שזה מחליף פרה בחמור... תלך למי שמתואם עם ית

עכ"פ נפתח כאן נושא נרחב  דעת תורה(
שממש לא מוצה... יש הרבה מה להוסיף 

 בנושא הזה... 

קח את הדברים לכה"פ כראשי פרקים בתור 
 נקודה למחשבה...  

 כי יותר ממה שאמרתי לפניכם כתוב כאן...  
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 או ישבאב האברך משבט לוי??מי יותר חזק... קלמן הגביר 

לא חלף שבוע מחג השבועות והנה עובר כרוז בכל ריכוזי שבט הלוי... עצרת התעוררות וימי עיון יערכו מיום ט"ו בסיון ואילך בכל 
הריכוזים... בכל המ"ח ערי הלויים שבארץ ישראל ובעבר הירדן... נשב יחד ונפשפש במעשינו ונחשוב במה אפשר להתייעל 

 נו ואיזה פרצות צריך לגדור... נחשוב יחד על דרכי פעולה... בשליחות
בכלל בכלל לא!!! שבט הלוי הוא חברת הביטוח צד ג' של כלל ישראל!!! שתבין... להיכנס לבית המקדש זה לא  כן... זה לא צחוק!!!

יביו... כל טעות הכי קטנה זה פחד פשוט... אתה מהלך כאן בבית של מלך מלכי המלכים... שסביביו נשערה מאוד... נורא על כל סב
פחדים... זה עלול להסתיים באסון... ובאמת יום אחד כלל ישראל נתקפו בחרדה ונגשו מבוהלים למשה רבינו: "הן גוענו אבדנו, 

שבט כולנו אבדנו, כל הקרב הקרב אל משכן ה' ימות, האם תמנו לגווע"?? ואז!!! אז ירדה לעולם חברת ביטוח המקיפה שנקראת 
זה בסדר... מעכשיו כלל ישראל יכולים להיות רגועים... השוכן איתם בתוך טומאותם... מכאן ואילך יש חברת ביטוח שהיא  הלוי!!

לוקחת על עצמה את הכיסוי והאחריות.. ואם ח"ו יקרה משהו... מישהו יכנס בטעות למקדש בטומאה או שיעשה שלל טעויות 
)אגב: אם אדייק בלשוני הלויים זה לא ביטוח צד ג' אלא צד חריות קבלנית... וישלם על זה במחיר חייו... "נוספות... הרי שבט הלוי לוקח על זה א

ולא יהיה בבני  ישראלבאוהל מועד ולכפר על בני  ישראללעבוד את עבודת בני  ישראל,כי חוזה הביטוח מוזכר בפרשתנו... "ואתנה את הלויים נתונים... מתוך בני  ה'...
   אל הכהן", שים לב: ישראל מוזכרים בפסוק הזה חמש פעמים, ועיין רש"י( ישראלבגשת בני  נגף ישראל

רק מה?? זה כמובן לא בחינם!!!! ברור שצריך לשלם דמי ביטוח... מהיום כל יהודי צריך לתת עשרה אחוזים מהתבואה שלו לשבט 
חלף עבודתם באוהל  למה??  ן?? זה ההוראת קבע שיורדת ראשון מהחשבון()אתה יודע מה פירוש בלע"ז של מעשר ראשוהלוי.. זה מעשר ראשון... 

)על זה שהם לוקחים את מלא האחריות... ובשביל לקחת אחריות על היידישקייט של כלל ישראל הם צריכים להיות פנוים לגמרי בלי עול מועד!! 
  פרנסה...(

ישות משלה... אתה לא יכול לפתוח חנות תכשיטים ולעשות ביטוח כידוע: לחברת ביטוח יש גם ובעיקר דר אבל זה לא נגמר בזה!!!
ולהשאיר אותה פתוחה בלי אזעקה ואז לבקש מהביטוח שישלם... יש לביטוח דרישות ותקנון מאוד מחמיר שמתעדכן מידי פעם 

צים... הוא בעיקר ורק אז הביטוח מוכן לתת את הגיבוי... הביטוח הוא לא סתם אחד שנמצא פה במטווח בשביל לספוג את החי
 אחראי לדאוג שלא יקרה מה שלא היינו רוצים שיקרה... ממילא שבט הלוי אמנם הוא חברת הביטוח... אבל יש לזה גם דרישות!!!!

לשבט הלוי יש נציגות בכל קצוות ארץ ישראל... יש להם מ"ח ערים שמפוזרות מדימונה ועדעדה שבדרום ועד קדש נפתלי... יקנעם 
בעבר הירדן... וככה שבט הלוי שולח זרועות לכל עיירה ולכל מושב וכפר הכי נידח בגבול ישראל כדי לדאוג לכל שבצפון ובצר ש

חלקי היידישקייט... להגיה ספרי תורה... למנות שופטים ושוטרים לאכוף את מצוות התורה... והכי הכי: לפקח על ענייני הקודש 
הלוי כולו על הרגלים!!!! כל הישיבות והכוללים של שבט הלוי נשלחים כמו  והמקדש!! מיד שמגיע שלושים יום לפני החג שבט

חיילים קרביים לכל הישובים הכי רחוקים... ולכל נדחי ישראל ללמד אותם דבר ה'... ולהכין אותם לקראת העליה לרגל...  לדאוג 
ים של מלאכת ההזאה תיעשה לפי כל פרטיה לענייני הטהרה לפי כל הפרטים... לוודא שהמקוואות כשרים... לוודא שהעבודת נמל

ודקדוקיה... ישבאב הלוי כבר שבועיים מתמקם כאן בישוב "בשכר..." והוא לא מוותר!!! הישוב הזה לאחרונה נמצא על הכוונת!! 
לאחרונה הגיע מידע שבישוב הזה מתגוררים יהודים שאינם בני תורה... והועלה חשד עמום שמי יודע אם האסונות שאירעו 
לאחרונה בשבט לוי... זה בגלל חוסר אחריות בייחס לישוב הזה שיש בו עמי ארצות שעלו לבית המקדש מתוך טומאת מקדש 
וקדשיו ושבט הלוי שילם מחיר יקר על הוצאות הביטוח... אשר ע"כ הוחלט לגשת לישוב הזה מתוך עבודה פרטנית וחסרת 

הנחיות החדשות של שבט הלוי... הרי בישוב זה כל מי שרוצה לזכות להיכנס פשרות!!! ישבאב הלוי הגיע לכאן ותלה מודעה שלפי ה
לבית המקדש צריך להסדיר את ענייני הטהרה מול הנציג ישבאב... ואכן ישבאב יושב עם כל אחד בנפרד ובונה יחד איתו את תכנית 

 טהרה לפי העניין ולפי הנתונים... מי נטמא... האם הבית גם נטמא... 

באב יש לוח זמנים צפוף... כל יום יש לו בית אחר שהוא מפקח על ההזאה ועל הטהרה שלו... הכל עובד עם רשימות בקיצור: ליש
 מסודרות... מי כבר התחיל ספירת שבעה ומי עדיין לא... מי עדיין לא נמצא ברשימות... 

שכל האחוזות פה בבעלותו... ור' קלמן "לא אהב  ותכל'ס... פה בישוב שלנו נעים להכיר ר' קלמן הגביר!!!! ר' קלמן הוא גביר גדול 
את הקטע..." ר' קלמן לא רגיל שאנשים מכתיבים לו את החיים... וכ"ש לא האברך הזה משבט הלוי שאין לו שום מרפקים בעסקונה 

העליה לרגל  וכו'... ר' קלמן החליט לא לשתף פעולה... תעשה משהו...  כשישבאב פנה אליו ושאל אותו: מה התכנית שלך לגבי
השנה.. מה בדיוק הסדר הטהרה שלך?? אצל איזה בלן אתה הולך לטבול... מי הולך לאשר לי את זה?? ר' קלמן הגביר התעצבן 
והרעים בקולו... סליחה... זה לא עניינך... מי אתה בכלל שתקבע לנו את הסדר היום... כולם רעדו... כשר' קלמן מתעצבן זה מסוכן... 

עיז להגיד מילה לר' קלמן... הוא ברגע אחד יכול לפטר אותך ואתה נשאר בלי מחיה... אבל ישבאב היחיד שלא פה אף אחד לא מ
נבהל מאף אחד בעולם!!! למה??? כי את החודשי שלו הוא מקבל בכלל ממעשר ראשון... ארוחתו ארוחת תמיד נתנת לו משולחנו 

)על זה נאמר: כי שפתי כהן ישמרו דעת ותורה יבקשו מפיהו כי מלאך ליו אלא ה' אלוקיו.. של מקום... הוא לא צריך ליישר קו עם אף אחד... אין ע

יש לציין שישבאב בכלל לא נבהל מקולו הרועם של ר' קלמן!!! הוא הודיע לר' קלמן בקול בטוח   ה' צבקות הוא... כי אין אצלו חנופה...(
ת ענייני הטהרה... כיון שאתה לא רשום ברשימת החברים שבקיאים ושקט: תקשיב ר' קלמן... אני מחכה לך שתבא אלי ותסדיר א

בענייני בטהרה... אז לאחרונה בעקבות אסונות רבים שאירעו בשבט הלוי כתוצאה מחוסר זהירות של ישראל שנכנסים למקדש 
יות הם שאם אתה רוצה שאני אאשר אשר ע"כ הוחלט להדק חגורות... ובייחס לישוב זה ההנחבטומאה ואנחנו משלמים על זה במחיר חיינו... 

 את היכנסך להר הבית אתה צריך להסדיר את ענייני הטהרה מול הלוי המקומי שלעת אתה זה אני!!! אלו הם ההוראות... 
' קלמן אם לא תבא אלי להסדיר את ענייני הטהרה... אני פשוט אכניס אותך לרשימה... ואני אדאג שאתה לא תוכל להיכנס לעזרה!!!!  פניו של ר 

 רתחו מזעם... מה זה החוצפה הזו???
מה זה השבט הלוי הזה שהחליטו להשתלט לנו על בית המקדש?? אתם תחליטו לי אם אני אכנס למקדש או לא...?? מי אתם?? ישבאב לא נבהל 

גיס שלי נפטרו... ולמה?? כי אתה מהצעקות של ר' קלמן... הוא רק ענה לו בשקט ובתקיפות: מצטער ר' קלמן... לפני חצי שנה גם אבא שלי וגם 
וחברים שלך נכנסתם לא טהורים לבית המקדש ואנחנו משלמים על זה בראש שלנו!!! אתה ממשיך לחיות ולבעוט... ואנחנו משלמים על זה... אז 

קולו בשאגה: אדון קלמן... עם כל  זהו!!! זה לא חובבני... זה לא צחוק... אצלנו זה להיות או לחדול... ואז לפתע ישבאב דפק על השלחן והגביה את
שלי  הכבוד לך... קול דמי אבי זועקים אלי מן האדמה... ואני לא אתן לך להיכנס לבית המקדש בלי אישור טהרה!!!! זה החיים שלי... זה הבריאות

ברתם את כל תהליך הטהרה... ושל משפחתי... זה לא צחוק... ואי לכך: רגליך לא ידרכו בבית המקדש עד שאני לא אתרשם שאתה ומשפחתך ע
נגמר המקום ביריעה... אני רק רוצה לעדכן שעם כל הכבוד לר' קלמן הגביר... הוא הבין שיש לו עסק עם חומה בצורה ועם אישיות הרבה יותר 

 מוצקה וחזקה ממנו והוא התקפל... 
י הביולוגי... איפה אתם?? על מה אתם מקבלים שני בכל קריאת מה שבטוח... חסרים לנו כאלו לויים... ובשבת זו זה הזמן לחשבון הנפש לשבט הלו

 התורה?? וישב מצרף וטיהר את בני לוי... הברו נושאי כלי ה'... בהזדמנות.........
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 בקרוב ממש
 ויסעו מהר ה'... אבל לאן???

הוורט שעומד בימים אלו על הלשון... שזה יוצא 
גם פרשת שבוע וגם עניינא דיומא... זה הוורט 

מהר ה'"!! שעם ישראל ברחו מהר של "ויסעו 
סיני כתינוק הבורח מבית הספר... ובמשך כמה 
שנים הייתי מזכיר כאן בגיליון שלמעשה למרות 
שאנחנו מאוד מקפידים לא לישון בליל שבועות 
כדי לתקן את זה שעם ישראל כן ישנו בליל 
שבועות... נו... אחרי הכל לא כ"כ ברור שזה היה 

"ל מזכירים את זה... חטא... מה שבטוח כשחז
זה יותר נשמע כפשלה מאשר חטא... )הם 
פשוט לא התעוררו... או יותר נכון... איך הם 

 הצליחו להירדם(
ולעומת זאת!!! יש חטא הרבה יותר משמעותי 
שהתורה מתייחסת אליו בחומרה רבה... ויסעו 
מהר ה'!! זה שעם ישראל שמחו לברוח מהר 

שם...( זה  סיני )לאחר שנה תמימה שהם היו
נחשב לכזה חטא חמור... שהתורה מכניסה שם 
פרשיה מיוחדת של "ויהי בנסוע הארון" עם 
נוני"ם הפוכים בשביל להפסיק בין פורענות 

 לפורענות... 
בקיצור: אנחנו רואים כאן שאם יש משהו יותר 
חשוב מלהיות ער בליל שבועות זה לא לברוח 

ר... מבית המדרש במוצאי שבועות!!! זה להישא
להישאר בבית המדרש... להישאר עם החיזוק 
גם ליום שאחרי שבועות... ככה כתבתי כמה 
שנים והמסר הזה ממשיך נכון בין ארצה בין לא 

 ארצה...
 אבל חלפו כמה שנים והתחלתי לחשוב לעצמי...

 9199מה אתה רוצה מהישיבוחר של דור 
שהתאמץ ונשאר בישיבה במשך כל ספירת 

וא מרוצה מעצמו ומרגיש העומר... וסו"ס ה
שהוא חוזר הבייתה לאחר תקופה משמעותית 
בישיבה... ואתה פתאום מגיע ומדגדג לו על 
המצפון... אל תלך... תשאר ללמוד... מה אני 
רוצה ממנו??? אז זהו!!! שכמה שהוורט הזה 
נכון... ומה שנכון נכון... אבל בל נשכח... סו"ס זו 

סיני ועם עובדה שיום אחד נעלה הענן מהר 
ישראל היו צריכים לקום וללכת אחרי הענן... 
ותסכים איתי שבאותה מידה אם עם ישראל היו 
עושים ווטו ומתעקשים להישאר בהר סיני ולא 
מסכימים לנסוע מהר ה'.. זה היה נחשב להם 
לחטא לא פחות גדול.. זאת אומרת: שנכון שזה 
לא בסדר שהם ברחו מהר ה' כתינוק הבורח 

... אבל באותה מידה יש גם צד שני מבית הספר
למטבע: נדרש מהם להתקפל ולהבין שאנחנו 

 צועדים כעת למסע הבא... למשימה הבאה... 
עזוב... בא לא נתמקד  אי לכך ובהתאם לזאת:

כעת בתביעה שהייתה לעם ישראל למה 
ברחתם מהר סיני... בא נתמקד במסע הבא... 

 סו"ס צריך לצאת למסע הבא...
יקר!!! עד עכשיו היית בהר סיני...  ובכן: בחור

הבית וכעת נעלה הענן ואתה בדרך הבייתה... 
לכל מסע יש את  הוא מסע בפני עצמו!!!

האתגרים שלו!!! בישיבה היה לך אתגר לשבת 
ולעמול בתורה... וכעת בבית יש אתגרים 

 לפניך שני אתגרים עיקריים: בחיים... 
  כיבוד הורים!!! ושמירת עיניים!!!

ער על האתגרים האלו... אל תיפול לויכוח תסת
הקרוב מול ההורים ללא הכנה... תתכונן לזה... תזכור 
שזה עכשיו המסע!!! תהיה ערוך לשמור על עצמך 
כדי לחזור לישיבה עם עיניים שמורות וטהורות כמו 
שיצאת מהישיבה...   תערך לזה... רגע לפני שאתה 

.. תתיישב יוצא מהישיבה... תכנס שוב לבית המדרש.
במקום הקבוע והקדוש שבו עסקת בתורה במשך 
החודש האחרון ותישא תפילה חרישית על הימים 
שאתה יוצא מהישיבה... המקום זה בעיני נחשב 
למקומות הקדושים... תעתיר על עצמך שתהא שיבה 

 כביאה...



“ 

 

 אחר מטתו של הרב אורי זוהר זצוק"ל... 
כרעם ביום בהיר הגיעה השמועה שהרב אורי זוהר הסתלק לבית  בשבוע שעבר... לפתע...

עולמו!!! היה כ"כ קשה לשמוע ולעכל את זה... האישיות הכ"כ מרוממת.. האיש יהודי הטהור הזה 
 נלקח מאיתנו... 

האמת היא שכבר ממזמן יש לי מאמר בראש אודות נקודה עמוקה בהתחקות אחר הדמות 
בל לא מצאתי את העיתוי באיזה הקשר פתאום לכתוב עליו... הפלאית של הרב אורי זוהר... א

 חיכיתי לשעת הכושר... אבל לא חלמתי שבפתע פתאום זה יהיה בעיתוי של זצ"ל... 
---   

ובכן: אני רוצה להגיד לך משפט שברגע הראשון אולי ישמע לך קצת מוזר... אבל תקרא עד 
 היה אחד מגדולי ישראל!!!אותי הרב אורי זוהר הסוף... אינני מכתיר רבנים... אבל אם אתה שואל 

נכון שהמשפט הזה נשמע קצת מוזר? אז תן  אחד מגדולי הדור!!!שמעת??? הסתלק מאיתנו 
 לי... תן לי להסביר לך למה זה מוזר... ובעיקר למה זה לא מוזר... 

לופין גדול ובכן: כולם מתפעלים מהרב אורי זוהר מזה שהוא היה גדול החוזרים בתשובה או לחי
המחזירים בתשובה... אבל משום מה אותי תפס משהו אחר לגמרי לגמרי באישיות שלו!!! 

והצניעות הזו היא כבר לא קשורה לבעל תשובה שבו... זה כבר היה  הצניעות והפנימיות!!!!
 צניעות ופנימיות בפארנעם של אחד מגדולי הדור בכל קנה מידה... 

 קצת רקע...  אבל רגע... בשביל זה צריך לתת
כידוע: הרב אורי זוהר בתור חילוני היה שחקן כריזמטי בעוצמות בלתי נתפסות... היו לו אוהדים 

)עד כדי כך שאמא שלי ע"ה שגדלה בבית חרדי מאוד פרומער אמרה לי ומעריצים בקנה מידה שאין לו אח ורע... 

והנה ביום בהיר  מצע להגיש איזה מערכון...(שגם הם בתור חרדים ידעו שכשיש פקקים בכביש סימן שאורי זוהר בא
מה הדבר הכי טבעי והכי מתבקש שאמור כעת  כעת... תנסה לחשוב רגע:הוא חזר בתשובה!!! 

לקרות??? הכי מתבקש וצפוי שאורי זוהר מקפל כעת את כל הציוד הבמאי ולוקח את כל 
למגרש החרדי!!!  ת שהואומעתיק אותו ככה כמוהכריזמה והכושר הרטורי שהיה לו בתור חילוני 

זאת אומרת: אם עד היום הוא היה סוחף המונים בנושאים של בידור ובילוי... מהיום את כל כובד 
ההשפעה שלו הוא לוקח לציבור החרדי ומתחיל לסחוף המונים לעבודת ה' ולקבלת עול מלכות 

 שמים...
והלך הרוח החילוני...  כלומר: אם אורי זוהר כחילוני היה בעמדת מפתח... בהשפעה על השיח

מעכשיו כל הכובד משקל הזה עובר למגזר החרדי!!! את כל הילת הערצה והכריזמטיות הוא לוקח 
לנאומים חוצבי להבות ושוב למלאות אולמות מפוצצים באוהדים שאורי זוהר פשוט מדליק אותם 

נה... אין פה באותה עוצמה אבל לכיון של קבלת עול מלכות שמים ומשיב אותם תחת כנפי השכי
 מה להבין.. זה מאוד פשוט... 

)מכאן ואילך השורות הבאות לא מיועדות לנשים... הם לא כ"כ מבינות את השפה הזו... אבל אנחנו עכשיו... הלאה... 

מכאן ואילך כבר לא צריך להיות גאון כדי לחשב את המהלכים  הגברים מבינים את זה יותר מידי טוב(
 הבאים... 

לאט מתקבצים סביב אורי זוהר ציבור ענק של אוהדים חרדים... שהם האנשים עם הזמן לאט 
שלו!! הם שומעי לקחו!! ואז הוא בונה קהילות שלימות בעשר אצבעותיו!! כולם כנועים למוצא 
פיו... הוא הדמות שלהם.. הם דלוקים עליו... ואז... כעת נמשיך לשלב הבא... מגיע נניח הבחירות... 

זרים השונים בציבור החרדי מתברר שאורי זוהר לבד כמות שהוא מצליח להביא ולפי מיפוי המג
מנדט שלם למפלגות החרדיות... במילים אחרות: הוא נמצא בעמדת כח... בעמדת מפתח 
חרדית... ואז!!! באופן טבעי הוא נהפך להיות אחד ממנהיגיה הבולטים של היהדות החרדי... 

עם כל גדולי ישראל... בטח... מכל הסיבות שבעולם... אדם אוטומטית הוא חתום בקול קורא יחד 
)וכך גם צריך להיות... סו"ס בשורה שיש לו השפעה תורנית על ציבור כזה ענק ממילא מקומו במזרח... 

אבל תכל'ס!!! בינינו...  מה יש פה להבין...  התחתונה מנהיגי הציבור זה מי שיש לו השפעה על הציבור(
היינו רואים אותו יושב שמה במזרח יחד עם כל גדולי ישראל.. היינו כש שישאר בינינו...

מתלחשים לעצמנו נו... נו... כככולא בבעל תשובה!!! עם כל הכבוד לאורי זוהר שחזר בתשובה... 
וזה באמת יפה מצידו וזה  לא היה לו קל ואנחנו מעריכים אותו על זה... אבל עדיין!! מכאן ועד 

החרדי... אאפפסס.. זה שהוא היה כריזמטי וידע פעם לסחוף חילונים להיות ממנהיגי הציבור 
וכעת הוא גייס את זה למגזר החרדי והוא התחיל לסחוף חרדים זה עדיין לא הופך לאישיות 
מרוממת... הוא בסה"כ בעל תשובה שלא בהכרח עבד על עצמו במיוחד!!! הוא בסה"כ החליף 

ו כמה עזי פנים שמעיזים להגיד בקול את מה שכולם קהל יעד... נו נו...  בקיצור: מסתמא הי
)קצת מה שבטוח... אם זה מה שהיה קורה...  )וכמובן שהיו משתיקים אותם בנזיפה(חושבים בשקט... 

לא!!! חס לא היה נפטר אורי זוהר...  68אז בגיל  תחשוב... היה את כל הסיבות בעולם שזה מה שיקרה...(
מזלזל בגדולי ישראל... רק מה?? היה נפטר מרן הגאון הגדול ר' תתבייש לך... איך אתה  ושלום!

אורי זוהר זצקולההה"ה שהיה מגדולי מנהיגי וקרבניטי הדור... ותכל'ס... שוב בינינו...  הוא לא היה 
)הוא בסה"כ היה גדול גם אצל החילונים... והוא העביר את ההילה הזו למגזר החרדי. כזה גדול כמו שעשו ממנו... 

   לא גדלות בתורה(זה 
--- 

אבל לא!!!! פה!!! פה מתחילה זה מה שהיה קורה לו.. לו אורי זוהר היה עוד איזה בעל תשובה...   
ברגע שאורי זוהר חזר בתשובה... על ההתחלה הוא מיד תפס את  נקודת הגדלות העצומה...

המגזר החילוני הפואנטה... הוא מיד קלט שאם אני כעת מעביר ומעתיק את הכריזמטיות שלי מ
אני אמנם אחשב לבעל תשובה... אבל תכל'ס... כל החיים  אני נשאר פיצי!!! פצפון!!לחרדי... 

 אשאר במקום של השחקן שבסה"כ החליף מדים.... החליף קהל יעד... 
השחקן הכריזמטי בבת אחת הלך  אז זהו שלא!!! אורי זוהר חתך... אבל עד הסוף הוא חתך!!! 

בכל הזדמנות: אני בעל תשובה!! אין מקומי במזרח!! אני לא סוחף המונים למרות לפינה... והכריז 
שאני אלוף בזה... כי סו"ס הסחף שלי הוא ממקום של שחקן... בתור שחקן חילוני אני  יכול 
להתקדם עם זה ולהגיע עד כס ראש הממשלה... אבל בתור חרדי... אני פצפון... אני כלום... אני 

 זר בתשובה... עוד איזה שחקן שח
ואני משום מה כל הזמן עקבתי אחריו  הוא לא הסכים בשום פנים ואופן לגנוב את הבמה!!!

בנקודה הזו... כל פעם שראיתי אותו בכינוסים של לב לאחים יושב עם הכובע וחליפה ככה בשקט 
בצד ולא מושך תשומת לב... הייתי יוצא בהתפעלות... הרי יש פה בן אדם שהוא שחקן 

)הרי בינינו... למה לא שמה!!! הוא יכול בין רגע לטרוף את כל הקלפים ולגנוב את הבמה... בנשש
מביאים זמר עולמי לאירוע של לב לאחים? כי... כי הוא יגנוב את הבמה... במקום להקשיב לדברי תוכן ולשו"ת עם הרב 

את הבמה אלא בעיקר את הרמה... אלפי זלברשטין... הרי אם יביאו לכאן שזמר שיקפץ על הבמה... הוא יגנוב לא רק 

בשביל אורי זוהר לגנוב את  אנשים יבואו לכאן בשביל הפעלולן הזה ששר ועוד בלשון הקויידש...(
הבמה זה כלווום... זה בשבילו כחומר ביד היוצר... מספיק שהוא משחרר כמה בדיחות 

. כולנו מגיעים פה בשביל טובות ועוד כמה ביצועים מוצלחים... וזהו... כולם דלוקים עליו..
אתה יודע מה זה שחקן  ואין לך מושג איזה יצר אדיר זה!!!להיקרררע מצחוק ממנו... 

שתוך כמה רגעים אתה יכול להדליק לכולם את העיניים ולהשאיר אותם עם פה פעור 
ולהפנט אותם... וכמובן!!! כמובן על הדרך גם להכניס כמה מסרים תורניים... ועוד לצאת 

)תבין שזה קטן על הפארנעם של אורי זוהר... יש שחקנים הרבה פחות ופועל ישועות על הדרך...  צדיק
מוצלחים ממנו שיודעים את המקצוע לתפוס את הציבור ולצאת משם עוד פועל ישועות מכל האירוע... בשביל 

  י יכול לעשות את זה...(אורי זוהר לצאת צדיק ופועל ישועות זה המערכון הכי פושט בשבילו... יתכן שאפילו אנ
בשביל כזה בן אדם לשבת באיפוק ולא!!! לא לגנוב את הבמה... לשבת כמו הרב אורי  

זוהר עם כובע וחליפה בכובד ראש ולהקשיב לרבנים ולתת את כל הכבוד הראוי לאחרון 
צעירי התלמידי חכמים בדורנו מתוך נקודת הנחה שזו הבמה האמיתית ולא אחרת!!!! 

תכל'ס האורי זוהר הזה הלך  אין לך מושג איזו גדלות זו!!!"כ' בעל תשובה!!! ואני 'בסה
לפינה והתחיל להתמלא מבפנים... הוא לא הסכים למלא את הסיפוק הרוחני שלו בשקר 
הרטורי שלו... הוא התיישב לו בירכתי בית המדרש עם תפילין ולמד תורה ולמד ולמד... 

בונות ועוד רובד בדרך ה'... ועוד קימת חצות הוא מילא את עצמו מעוד עומק בדעת ת
בלימוד עם חברותא בצניעות ובפשטות... הוא לא נתן למחיאות כפיים והפידבק העדרי 
למלאות את החלל שלו.. הוא התעקש לגדול מול עבודת המידות ומול עמל התורה... 

שהסתלק והיום... כשהוא הגיע לגיל שמונים ושש והוא הסתלק מאיתנו... ניתן לומר 
מאיתנו אחד מגדולי הדור הגאון הגדול רבי אורי זוהר זצוק"ל... שאמנם כפי שהקדמתי... 
מוזר לך לשמוע כאלו תוארים עליו... אבל שים לב... למה??? למה כ"כ מוזר לך לשמוע 

 כי היה פה מישהו שדאג שלא תחשוב עליו ככה!!! עליו כאלו תיאורים??  
ו!! אותו אורי זוהר במשך כל חייו נלחם על השיעור קומה מי זה היה?? זה היה הוא בעצמ

הרוחני שלו שלא יסתיים בהילה של הערצה סביבו... הוא נלחם להתמלא מבפנים... 
לעשות משהו אמיתי עם עצמו... והוא הצליח בזה!!! הוא הצליח להכניס לתודעה של 

שום דבר מיוחד...  כולם... שיש פה איזה בעל תשובה... אל תעשו ממנו עסק... אין בו
ולמה לא לעשות ממנו עסק?? כי הוא רוצה באמת לגדול בתורה ובעבודת ה' והוא כבר 

 לא מסכים לקבור את האישיות שלו בבמה... 
אז הוא עשה את זה!!! והצליח בזה!! ולכן דווקא אדם כזה שפרש לצידי הדרך והתחיל 

אני מתעקש לקרא לו אחד להשקיע בפנימיות של עצמו... הוא עלה והתעלה ופרנציפ 
 מגדולי ישראל!!!  

 בקיצור: בא נגיד את זה במשפט אחד נוקב: מה נראה לך יותר גרוע... 
שיסתלק מן העולם רב גדול מאוד שקוראים לו מרן הרב אורי זוהר... והתוארים האלו לא יהיו מוזרים כי ככה 

וא לא היה כזה גדול כמו שעשו ממנו.... זו אפשרות מקובל להחשיב אותו... אבל בינינו לבין עצמנו... נו נו... ה
אחת!!! האפשרות השניה: שיסתלק מאיתנו איזה בעל תשובה שנקרא אורי זוהר אחד שאף אחד לא חושב 
שהוא היה רב כ"כ גדול... ודווקא בגלל שהוא ישב בפינה... הוא עשה עם עצמו עבודה חרישית ועלה והתעלה 

מיות עד מדרגה של גדול בישראל?? פרנציפ אני קורא לו גדול בישראל!!!! והגיע לפסגות רוחניות של פני
דווקא בגלל שהוא כ"כ לחם לברוח מהבמה הזו!! דווקא בגלל שהוא עשה הכל כדי לגנוב את הבמה... הרי הוא 

 עלה והתעלה על כל המעשים...  

בדורנו אז אמנם הסתלקותו של הרב אורי זוהר זה אבלם הפרטי של הבעלי תשובה ---
 שהוא היה אביהם הרחמן ונשא אותם על לבו...

אבל שוב... אם אתה שואל אותי... אני פוגש אותו עמוק עמוק במגזר שלנו!!! כבוד 
קדושת אדון אז נדברו כותב טוב... הרבה אנשים מחמיאים לו על זה ואומרים לו 

עצמו... הוא חש תקשיב... יש לך השפעה גדולה... הרבה פעמים אדון אז נדברו עעעף על 
מעצמו יותר מהגובה שלו... ועד עכשיו היה מישהו שהזכיר לי... אדוני... אם אתה יודע 
לכתוב טוב זה לא הופך אותך לאדם גדול... אתה בסה"כ איש מקצוע שבתחום שלך אתה 
טוב... ואם לא תלמד מוסר ולא תקבע עיתים לתורה אתה תשאר סופר קרח עם עיפרון 

גמא מהזוית האישית שלי... אבל כל אחד יכול לקחת את זה למקום שלו... באוזן... זו הדו
בסופו של דבר הרבה מאיתנו מתייחדים בכישור מסוים!!! כל אחד והכישור היחודי 

ואני צריך להכיר בזה... אבל לא לרכוב על שלו!!! ובכישור הזה אני טוב יותר מכולם... 
 זה!!!

יזמטיות שלו להחזיר בתשובה.. אבל הוא ידע הרב אורי זוהר כן המשיך להשתמש בכר
שגם באותה מידה זה יכול לקבור את האישיות שלו!!! יש אחד שהוא בעל כשרון ויש לו 
שיעורים מדהימים בלימוד וכדו'... או יש אחד שיש לו זכרון והוא יודע המון... ויש אחד 

ף בבניית מוסדות שהוא טוב בגיוס כספים ובפתיחת כוללים... ויש אחד אחר שהוא אלו
לעוף על עצמך... תקשיב... יש לי -ומערכות חינוך מובילים... וכאן!!!! כפסע בינינו לבין ה

מוסדות... יש לי תלמידים.. יש לי השפעה... אז קדימה... פנו לי מקום... אני אדם גדול... 
גנוב ההההלו... לא להתבלבל!!! גם אם אתה מקצוען טוב בתחום מסוים... אל תתן לזה ל

לך את הבמה... האישיות שלך תתרומם לא מעמדת מפתח ציבורי... ולא ממחמאות 
שאתה מקבל מאחרים... אלא מהקביעת עיתים לתורה... והצורה איך שאתה מתנהג 

 בבית... ועד כמה שאתה שומר על העיניים... 
יות וכמובן... תמשיך בשליחות קודש שלך!! אבל אל תעוף על זה!!! אל תקבור את האיש

 הפנימית שלך בכישור היחודי הזה!!
בל נשכח!!! הגאון הגדול ר' אורי זוהר זצוק"ל לא צמח מהבמה... הוא צמח מארבעים 

 ושש שנות עמל ויגיעה בתורת ובעבודת ה' בצניעות... 
אז כמובן!! סו"ס הרב אורי זוהר הוא לא דוגמא... כי... כי סו"ס כפי שהקדמתי.. מדובר 

ול... ואנחנו לא אוחזים שם... ואני מודה בכנות: אני לא אוחז שם!!! היה באדם באמת גד
אני כן צריך את השמינית שבשמינית... אני כן צריך את הבמה ואת המחמאות ואת 
הרייטינג... אבל לפחות לזכור שאם אני רוצה לעשות תוספת בניה באישיות שלי... לבנות 

רק אי שם בשקט... איפה שאף אחד לא עוד קומה או להוציא מרפסת... זה יכול לקרות 
 רואה... הרחק מן הבמה... 

)יש עוד הרבה דברים יותר מהותיים שיש אבל מי יזכיר לנו את זה??? אוי... מי יתן לנו תמורתו...  
 לנו להתחקות אחר דמותו של הרב אורי זוהר... בהזדמנות(

--- 
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